



Bank of Canada

Biographical note: Farid Novin

Farid Novin was appointed Senior Representative (Economics) at the Bank's Regional Office for British Columbia and Yukon in 1999. In this capacity, he directs research and analysis on economic and financial developments in the region. He also plays a major role in the Office's activities in communicating the Bank's messages to a variety of external audiences and promoting an exchange of views on the economy and monetary policy.

Mr. Novin was born in Isfahan, Iran and moved to Canada in 1979. He received a B.A. in Economics from the National University of Iran in 1971; a Post Graduate Diploma in Socio-Economic Planning from The Hague, Netherlands in 1976; and a Post Graduate Diploma in Economic Development from Manchester University in 1977. Mr. Novin also holds a master's degree in Economics from Manchester University (1978) and a PhD in Economics from Queen's University (1983).

Mr. Novin joined the Bank of Canada in 1984 as an Energy Specialist in the Research Department. From 1986 to 1990, he worked as an Industrial and Sectoral Analyst and then as a Senior Analyst in the Special Studies/Projection Group. In 1992, he pursued his career as a Senior Analyst, Credit Markets in the Department of Monetary and Financial Analysis. In 1996, he was appointed Senior Analyst at the British Columbia and Yukon Regional Office and held this position until he was appointed Senior Representative in 1999.

Mr. Novin also pursued an academic career, teaching at Queen's University, Concordia University, the University of Ottawa, and Sauder School of Business at University of British Columbia, where he teaches an MBA course on banking and capital markets. He received the Avesina Scholarship Award in 1975-78, the R. Samuel McLaughlin Fellowship (Queen's University) in 1979-82, and the Queen's University Graduate Award in 1982 and 1983. Mr. Novin is a member of the Association of Professional Economists of British Columbia and the National Association of Business Economics.



Banque du Canada

Notice biographique : Farid Novin

Farid Novin a été nommé en 1999 représentant principal (Analyse économique) au Bureau régional de la Banque du Canada en Colombie-Britannique et au Yukon. À ce titre, il dirige les travaux de recherche et d'analyse sur l'évolution économique et financière de la région. Il joue également un rôle de premier plan dans les activités du Bureau en communiquant les messages de la Banque à divers publics externes et en favorisant l'échange de points de vue sur l'économie et la politique monétaire.

M. Novin est né à Isfahan, en Iran, et s'est établi au Canada en 1979. Il détient un baccalauréat en économie de l'Université nationale d'Iran (1971); un diplôme d'études supérieures en planification socio-économique de La Haye, aux Pays-Bas (1976); et un diplôme d'études supérieures en développement économique de l'Université de Manchester (1977). M. Novin est également titulaire d'une maîtrise en économie de l'Université de Manchester (1978) et d'un doctorat en économie de l'Université Queen's (1983).

M. Novin est entré au service de la Banque du Canada en 1984 en tant que spécialiste du secteur de l'énergie au département des Recherches. De 1986 à 1990, il a travaillé comme analyste (analyse industrielle et sectorielle), puis comme analyste principal au sein du groupe chargé des études spéciales et des projections. En 1992, il est devenu analyste principal — Marchés du crédit au département des Études monétaires et financières. En 1996, il a été nommé analyste principal au Bureau régional de la Colombie-Britannique et du Yukon, poste qu'il a occupé jusqu'à sa nomination comme représentant principal en 1999.

Parallèlement à son travail à la Banque, M. Novin a poursuivi une carrière universitaire qui l'a amené à enseigner à l'Université Queen's, à l'Université Concordia, à l'Université d'Ottawa ainsi qu'à la Sauder School of Business de l'Université de la Colombie-Britannique, où il donne un cours de niveau MBA sur les activités bancaires et les marchés financiers. Il a mérité la bourse Avesina (de 1975 à 1978), la bourse de recherche R. Samuel McLaughlin de l'Université Queen's (de 1979 à 1982) et la bourse d'études supérieures de l'Université Queen's (en 1982 et 1983). M. Novin est membre de l'Association of Professional Economists of British Columbia et de la National Association of Business Economics.